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HRVATSKO GEODETSKO DRUŠTVO
CROATIAN GEODETIC SOCIETY

ZAPISNIK
s 20. sjednice Predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva

Sjednica je održana 15. studenoga 2002. u Puli, hotel Pula, s početkom u 14,30 sati.
Sjednici su nazočili: Z. Kapović, Z. Čurik, J. Donđivić, A. Sošić, P. Nikolić, Z. Kuten, S.
Frangeš, ž. Kolić, D. Butković, S. Horak Abramović, J. Okroša, V. Perčić, M. Vinski, D.
Špoljarić, V. Vučemilović, T. Pavelić, H. ČUljak, J. Obrež Špoljar, S. Galić, M. Arnautović,
M. Bosiljevac.
DNEVNI RED:
1. Otvaranje sjednice i utvrđivanje dnevnog reda
2. Izvješće s Europskog inženjerskog foruma
3. Izvješće i odluka o uređenju tavanskog prostora u Domu Hrvatskog inženjerskog saveza

u Zagrebu
4. Financiranje Geodetskog lista
5. Obilježavanje 125. obljetnice Hrvatskog inženjerskog saveza
6. Obilježavanje obljetnica Hrvatskoga geodetskog društva
7. Izvješće o promociji publikacije Geodetske vježbe Martina Sabolovića iz 1775. g.
8. Različito

Ad 1) Sjednicu je otvorio predsjednik Z. Kapović uz srdačne pozdrave nazočnima. Domaćin
sjednice, H. Čuljak, uputio je pozdrave i dobrodošlicu prisutnima, a u ime Državne geodet
ske uprave pozdravio ih je M. Bosiljevac.
Z. Čurik iznio je prijedlog o dopuni dnevnog reda, pa bi se pod točkom 8 raspravljalo o prije
dlogu Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj izmjeri i katastru nekretnina,
koji je na inicijativu Kluba zastupnika HSS-a upućen Hrvatskom saboru.
Prisutni su se jednoglasno složili da točka 8 dnevnog reda bude samo informacija o prijedlo
gu promjene Zakona budući da HGD o tome nije službeno obaviješten.

Ad 2) P. Nikolić podnio je izvješće o Europskom inženjerskom forumu, održanom u Cavta
tu, u listopadu 2002. godine. Cjelovito izvješće bit će objavljeno u Geodetskom listu.

Ad 3) Izvješće o uređenju tavanskog prostora u Domu Hrvatskog inženjerskog saveza u Za
grebu podnio je predsjednik HGD-a. Konačno počinje uređenje tavanskog prostora u Beri
slavićevoj 6, koji će se nuditi članicama HIS-a na trajno korištenje po cijeni od 3.200 kn/m2.
Upravni odbor HGD-a predlaže da se podnese zahtjev za uređenje 50 m2 tavanskog prosto
ra za potrebe Hrvatskoga geodetskog društva, jer su upravo za toliku površinu osigurana
sredstva. Isto tako, treba voditi računa i o sredstvima koja su potrebna za njegovo uređenje
i održavanje.
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen uz dogovor da radna grupa (S. Galić, Z. Kuten, Z. Kapo
vić) pokuša locirati jednu cjelinu u potkrovlju Doma HIS-a, pa ako ta površina bude i veća
od 50 m2, da se HGD natječe za nju.
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Ad 4) Izvještaj o financiranju Geodetskog lista podnio je glavni urednik S. Frangeš. On
navodi kako je prije 6-7 godina Ministarstvo znanosti i tehnologije financiralo sve brojeve
Geodetskog lista. S vremenom se to mijenjalo, tako daje prošle godine Ministarstvo financi
ralo samo jedan broj godišnje, dok je izlazak ostala tri broja ostvaren iz vlastitih sredstava.
Ove je godine od MZIT-a uplaćeno do sada samo 10.200 kn.
Za jedan broj Geodetskog lista ukupni troškovi iznose oko 35.000 kn. Dakle, godišnje je po
trebno odvojiti od 140 do 150 tisuća kuna za ukupno financiranje sva četiri broja.
Zbog svih teškoća oko financiranja Geodetskog lista predsjednik HGD-a, Upravni odbor i
Uredništvo dodatno su se angažirali, što je rezultiralo potpisivanjem Ugovora o poslov
no-tehničkoj suradnji na poslovima informiranja stručne javnosti o aktivnostima Državne
geodetske uprave putem Geodetskog lista. Prema tom Ugovoru HGD će u svakom broju
Geodetskog lista staviti DGU na raspolaganje 10 stranica, a DGU se obvezuje platiti 6.000 kn
za svaki izdani broj. Na posljednjoj sjednici Upravnog odbora jednoglasno je prihvaćen pri
jedlog o potpisivanju tog Ugovora, te da se takav model suradnje predloži i drugim zaintere
siranim institucijama, a da se oko toga angažiraju P. Nikolić i glavni urednik.
Nadalje je S. Frangeš izvijestio da su Geodetski fakultet Sveučilišta u Zagrebu i Razred
inženjera geodezije Hrvatske komore arhitekata i inženjera u graditeljstvu odobrili uplate
kao jednokratnu pomoć za 2002. godinu za tiskanje Geodetskog lista.
M. Bosiljevac smatra daje DGU potpisivanjem Ugovora o poslovno-tehničkoj suradnji kvali
tetno riješio pitanje informiranja stručne javnosti o aktivnostima DGU-a, djelomice riješila
problem financiranja Geodetskog lista, te da bi se na isti način trebale uključiti i druge in
stitucije.
H. Čuljak smatra da ne bi trebalo svakom i svima dati pravo zakupljivanja stranica Geodet
skog lista, koji bi na taj način mogao izgubiti svoj smisao i značenje.
S. Frangeš je objasnio kako DGU ima imenovanog urednika za tih 10 stranica Geodetskog
lista, koji je odgovorim glavnom uredniku bez obzira na financiranje istih stranica.
Z. Čurik dodaje kako je HGD tražio pomoć za financiranje Geodetskog lista, a DGU se tome
odazvao. Deset stranica koje DGU ima pravo objaviti ne znače manipuliranje sadržajem
Geodetskog lista.
Prisutni su, uz jedan glas protiv, prihvatili i pozdravili Ugovor o poslovno-tehničkoj surad
nji na poslovima informiranja stručne javnosti o aktivnostima Državne geodetske uprave
putem Geodetskog lista.

Ad 5), ad 6) Izvještaj o obilježavanju 125. obljetnice Hrvatskog inženjerskog saveza podnio
je Z. Kapović. Svaka članica HIS-a, pa tako i HGD, trebala bi povodom 125. obljetnice napi
sati što se sve dogodilo u struci u tih 125 godina. Kao nositelj te aktivnosti predlaže se, što
je jednoglasno prihvaćeno, prof. dr. se. Nedjeljko Frančula.
Na jednoj od prošlih sjednica Predsjedništva HGD-a zaključeno je da se iduće godine obi
lježe sljedeće obljetnice: 80 godina Geodetskog lista, 50 godina osnivanja SDGH-a, 30 go
dina od 1. susreta hrvatskih geodeta na Plitvicama, 10 godina od osnivanja HGD-a, te 10.
obljetnica osnivanja većine udruga. Za obilježavanje spomenutih obljetnica predloženo je, i
jednoglasno prihvaćeno, imenovanje Odbora u sastavu: F. Ambrož, S. Bučar, Z. Čurik, D.
Dragojević, J. Donđivić, N. Frančula, S. Frangeš, S. Galić, J. Habek, R. Kosovec, Z. Kuten,
E. Križaj, V. Mačković, K. Masnec, D. Medak, P. Nikolić, J. Obrež Špoljar, E. Putar, M.
Roić, Z. Rukavina, A. Sošić, M. Solarić, R. Škegro, S. Škeva, B. Špiranec, D. Špoljarić, S.
Tolj, M. Tomić i V. Vučemilović. Odbor će se sastati u prvoj polovici prosinca 2002. g.
osmisliti način i mjesto obilježavanja navedenih obljetnica.

Ad 7) Izvješće o promociji publikacije Exercitationes Gaeodeticae - Geodetske vježbe Marti
na Sabolovića iz 1775. g. podnio je predsjednik HGD-a. Publikacija je objavljena u izdanju
Hrvatskoga geodetskog društva, a promovirana je 26. rujna 2002. u Zagrebu, u okviru obi
lježavanja 40. obljetnice samostalnog djelovanja Geodetskog fakulteta.
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Ad 8) Informaciju o prijedlogu Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj izmjeri
i katastru nekretnina, koji je na inicijativu Kluba zastupnika HSS-a upućen Hrvatskom sa
boru na donošenje, podnio je Z. Čurik.
Prijedlog HSS-a usmjeren je na izmjenu samo dijela Zakona s prvenstvenom tendencijom
da se geodetskim stručnjacima srednje spreme omogući ravnopravan tretman u obavljanju
djelatnosti u obliku "odgovorne osobe". Z. Čurik smatra da je taj prijedlog uvreda za stru
ku, pogotovo zato što je upućen Hrvatskom saboru bez znanja struke, HGD-a i DGU-a.
Svi nazočni složili su se sa zaključkom da takav prijedlog narušava dignitet naše struke i da
nije prihvatljiv. Zaključena je da će se sastati Stručni odbor za stalešku problematiku i za
konodavstvo kada HGD službeno dobije prijedlog promjena Zakona. Do tada, predsjednik
HGD-a treba biti u kontaktu s ravnateljem Državne geodetske uprave i predsjednikom Raz
reda inženjera geodezije Hrvatske komore arhitekata i inženjera u graditeljstvu u svezi sa
spomenutim prijedlogom.

Ad 9) Nakon svih raspravljenih točaka dnevnog reda, domaćin sjednice H. Čuljak ukratko
je prezentirao dio svog zahtjevnog i opsežnog istraživanja pod nazivom Arena u Puli sa sta
jališta geodezije, u kojem je detaljnije govorio o geometriji i građi pulske arene.
Sjednica je završila u 16,30 sati.
Nakon svečane večere, koja je organizirana i za članove Udruge geodeta Istarske županije,
druženje i zabava nastavili su se dugo u noć.

Ivana Abaza

40. OBLJETNICA SAMOSTALNOG DJELOVANJA
GEODETSKOG FAKULTETA SVEUČILIŠTA U ZAGREBU

U Zagrebu je 26. i 27. rujna 2002. godine u
zgradi AGG-fakulteta, Fra Andrije Kačića
Miošića 26, obilježena 40. obljetnica samo
stalnog djelovanja Geodetskog fakulteta
Sveučilišta u Zagrebu. Tim povodom održani su znanstveno-stručni simpozij, izložba suvre
menih geodetskih instrumenata, okrugli stol i otvoreni dan Geodetskog fakulteta te su za
služnima dodijeljena priznanja.

Geodetski fakultet Sveučilišta u Zagrebu samostalno djeluje od 1962. godine. Geodezija je u
posljednjih deset godina doživjela značajan napredak, ponajprije zbog brojnih tehnoloških
inovacija omogućenih naglim razvojem digitalnih i satelitskih tehnologija. Sukladno suvre
menim trendovima, na Geodetskom fakultetu je već 1995. godine temeljito promijenjen na
stavni plan, a danas se nalazimo pred novim reformama sustava visokog obrazovanja u cije
loj Europi, pa tako i u Hrvatskoj.
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Osnovni cilj održanog simpozija osim nastavka tradicije izdavanja prigodnog zbornika, za
počete 1992. godine, bio je prikazati najnovija znanstvena i stručna dostignuća djelatnika
Geodetskog fakulteta. Raznovrsnost i kvaliteta radova pokazuju iznimno značenje samo
stalnosti Fakulteta za napredak geodezije kao znanstvene grane. Naime, samo se tako mo
gao održati uravnoteženi razvoj u svim disciplinama koje Fakultet obuhvaća: državnoj iz
mjeri, praktičnoj geodeziji, inženjerskoj geodeziji i katastru, pomorskoj, satelitskoj i fizikal
noj geodeziji, astronomiji i astrofizici, fotogrametriji, daljinskim istraživanjima, kartografiji,
geoinformatici i geomatici.

Svečano otvorenje znanstveno-stručnog simpozija i cjelokupnog obilježavanja 40. obljetnice
te uvodno izlaganje održao je dekan Geodetskog fakulteta prof. dr. se. Tomislav Bašić. Tom
je prigodom bilo nazočno više od 300 sudionika. Pozdravnim govorima i čestitkama obratili
su se prof. dr. se. Helena Jasna Mencer, rektorica Sveučilišta u Zagrebu, prof. dr. se. Željko


